
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes endeligt svar på spørgsmål nr. 265 af 11. februar 2019 (alm. del). Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Andreas Steenberg (RV). 

 

 

Karsten Lauritzen 

/ Mette Kildegaard Graversen 
  

2. maj 2019 
J.nr. 2019 - 1893 

 

Skatteudvalget 2018-19
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 265 

Offentligt
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Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvad det årlige afgiftsprovenu fra kul til brug for energi for staten 

fra kulværkerne i Odense, Esbjerg og Aalborg forventes at være fra 2018 til værkerne er 

udfasede? 

 

Svar 

Til brug for besvarelse af spørgsmålet har jeg indhentet bidrag fra Energi-, Forsynings- og 

Klimaministeriet, som jeg kan henholde mig til. 

 

”I 2017 udgjorde den kulbaserede varmeproduktion i de tre værker ca. 9,9 mio. GJ.  

 

Der er ansøgt om at lukke Esbjergværket ved udgangen af 2022. Der foreligger dog ikke 

konkrete ansøgninger om at lukke eller omlægge Nordjyllandsværket i Aalborg eller Fyns-

værket i Odense. Der er således endnu ikke truffet beslutning om den præcise udfasning 

af disse to værker, ligesom de alternative varmeproduktioner ikke er fastlagt på nuvæ-

rende tidspunkt.” 

 

Ud fra det oplyste kulforbrug til varmeproduktion udgør afgiftsprovenuet ca. 0,5 mia. kr. 

fra de tre værker i 2017. Der er taget højde for, at en del af varmen anvendes til erhverve-

nes proces, hvor afgiften er på EU’s minimumsniveau. Det fremtidige afgiftsprovenu vil 

afhænge af den konkrete udfasning, der ikke er kendt på nuværende tidspunkt.  
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